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ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 04/2008 ORDINÀRIA DEL PLE DE 
L’AJUNTAMENT DE MANACOR DE 3 DE MARÇ DE 2008  
 
Identificació de la sessió: 
Núm.  04/2008 
Sessió: ordinària 
Data: 3 de març de 2008 
Horari: 21:00 a 24:00 hores 
Lloc: Sala de sessions de l’Ajuntament de Manacor 
  
Assistents 
 
President 
Antoni Pastor Cabrer 
 
Regidors 
Mesquida Ferrando, Antoni 
Febrer Gelabert, Isabel 
Vecina Castillo, Andrés 
Mercant Nadal, Maria Antònia 
Rosselló Cerdà, Pedro 
Sureda Fons, Antonio 
Bosch Lliteras, Llorenç 
Riera Mascaró, Catalina 
Bover Sansó, Maria 
Julve Caldentey, Catalina 
Grimalt Vert, Miquel Àngel 
García Boza, Salustiano 
Gomila Capó, Joan 
Amer Artigues, Bernat 
Gayà Riera, Sebastià 
Llodrà Gayà, Joan 
Garau Metzinger, Diana 
Roman Quetglas, Rosa Júlia 
Castellano Gallardo, José Miquel 
Morey Fernández, Francisca Maria 
 
 
Secretari general 
Antoni Benlloch Ramada 
 
 
Ordre del dia, desenvolupament de la reunió i acords: 
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1. Aprovació actes núms. 02/2008 ordinària i 03/2008 extraordinària. 
2. Donant compte dels decrets aprovats durant el mes de gener de 2008. 
3. Donant compte dels expedients I, II i III de modificació de crèdits per transferència 
del Pressupost del Patronat Municipal d’Esports, 2007. 
4. Donant compte de l’expedient I i III de modificacions de crèdits de generació de 
crèdit per majors ingressos del Pressupost del Patronat Municipal d’Esports, 2007. 
5. Donant compte de l’expedient I de modificació de crèdit per transferència del 
Pressupost de la Fundació Pública Antoni Maria Alcover, 2007. 
6.  Donant compte de l’expedient I de modificació de crèdit de generació de crèdit per 
majors ingressos del Pressupost de la Fundació Pública Antoni Maria Alcover, 2007. 
7. Donant compte de l’expedient de modificació de crèdit de generació de crèdit per 
majors ingressos del Pressupost de la Fundació Pública del Teatre Municipal de 
Manacor, 2007. 
8. Donant compte de l’expedient de modificació de crèdit per transferència del 
Pressupost de l’Escola Municipal de Mallorquí, 2007.. 
 
Dictàmens de la Comissió Informativa de Serveis Públics 
9. Sobre aprovació del Pla d’Acció Anual 2008 de l’Agenda Local 21 de Manacor. 
 
Propostes del Consell d’Administració de l’Empresa de Serveis del Municipi de Manacor 
10. Sobre modificació de tarifes dels aparcaments subterranis. 
11. Sobre aprovació inicial de la modificació de l’ordenança municipal reguladora 
d’aparcaments i trànsit de vehicles en vies urbanes del terme municipal de Manacor. 
 
Propostes de resolució 
12. Del Grup Municipal Socialista sobre auditoria per tal de determinar la legalitat en la 
gestió dels doblers públics. 
13. Del grup municipal PSM-Esquerra-Verds per iniciar la cessió dels terrenys situats al 
passeig Ferrocarril per a la construcció d’una nova escola. 
14. Del grup municipal PSM-Esquerra-Verds per a l’adhesió de l’Ajuntament de Manacor 
a l’any Jaume I. 
15. Del grup municipal PSM-Esquerra-Verds per a la promoció de l’aparcament de la 
plaça de Sant Jaume. 
16. Del grup municipal PSM-Esquerra-Verds per proposar el concert econòmic com a 
model de finançament de la comunitat autònoma de les Illes Balears. 
17. Del grup municipal PSM-Esquerra-Verds per a la inclusió del carril-bici en el projecte 
de cobriment del torrent de Manacor. 
18. Precs, preguntes i interpel·lacions. 
 
El president obri la sessió.  
 
El Sr. Castellano Gallardo demana al batle si el punt núm. 13 pot passar a tractar-se en 
primer lloc d’acord amb l’article 91.2 i 3 del ROF, per tal de no fer esperar a la gent que 
ha assistit al plenari. 
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La Sra. Julve Caldentey mostra la seva conformitat amb la proposta del Sr. Castellano 
Gallardo. 
 
El batle contesta que no hi ha cap precedent d’alteració de l’ordre del dia i pot ser que 
també hi hagi gent esperant els altres punts de l’ordre del dia. 
 
Abans de passar a tractar els punts de l’ordre del dia, el batle explica que s’ha 
consensuat entre tots els grups polítics dues declaracions institucionals. 
 
Primera Declaració Institucional referent al Dia de la Dona 
 
Seguidament la Sra. Catalina Riera Mascaró fa lectura de la Declaració Institucional: 
 

“DECLARACIÓ INSTITUCIONAL DIA INTERNACIONAL DE LA D ONA. 8 DE MARÇ DE 
2008 
 
L’any 1978  es va aprovar la Constitució Espanyola que garanteix la igualtat de drets entre dones 
i homes. Aquesta igualtat també és un principi jurídic universal reconegut a diversos textes 
internacionals sobre drets humans i un principi fonamental a la Unió Europea. A més comptam 
amb una llei específica per a la igualtat efectiva de dones i homes.   
 
Però el que és cert, és que  la realitat ens demostra que encara es produeixen desigualtats. Encara 
avui les dones segueixen tenint més dificultats que els homes a l’hora d’accedir a un treball, els 
seus sous són inferiors, segueixen sent majoria a l’hora de tenir cura dels seus familiars 
depenents, segueixen sofrint la violència de gènere i, malgrat hagin millorat en formació i 
preparació, segueixen encapçalant l’estadística en contractes temporals i abandonament de la 
feina per maternitat. 
 
Per tant, és necessari seguir treballant i avançant per a consolidar les transformacions que esteim 
vivint a nivell d’igualtat i per aconseguir una societat veritablement democràtica.  
 
Per això els grups Municipals de l’Ajuntament de Manacor presenten al Ple la següent  
Declaració Institucional: 
 

• El nostre reconeixement cap a totes aquelles dones i homes que han treballat i han 
dedicat els seus esforços a la defensa de la democràcia plena on la dona és la 
protagonista en igualtat. 

• Reforçar les polítiques de gènere i igualtat d’oportunitats que permeten identificar i 
superar les desigualtats entre dones i homes i les relacions de poder existents. 

• Fomentar des de l’Administració Pública la conciliació de la vida personal, familiar i 
laboral i una major corresponsabilitat entre dones i homes pel que fa a la assumpció 
d’obligacions i responsabilitats familiars. 

• Garantir que la publicitat i les comunicacions fetes per l’Administració no emetin 
missatges discriminatoris i utilitzin en tot moment un llenguatge no sexista. 

• Vetllar perquè dins les escoles es prenguin les mesures educatives oportunes per educar 
en igualtat i que vagin dirigides tant als alumnes com als docents.  

• Potenciar campanyes de concienciació i sensibilització dirigides a la població general 
que tenguin com a objectiu fomentar actituds que afavoreixin la igualtat entre dones i 
homes. 
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Manacor, 3 de març de 2008”. 

 
 
Segona Declaració Institucional sobre l’atemptat al bust de fill il·lustre de 
Manacor, Antoni Amer  
 
 
A continuació el Sr. Gayà Riera dóna lectura a la Declaració Institucional: 
 

“L’Ajuntament de Manacor en Ple condemna l’atemptat que la nit del passat divendres dia 29 de 
febrer va patir el bust del fill il·lustre de Manacor, Antoni Amer; alhora que lamenta aquest acte 
de violència política tan poc digne d’una societat democràtica que ha de permetre expressar la 
discrepància per vies pacífiques.  Manacor, 3 de març de 2008”. 

 
Seguidament es procedeix a tractar els punts de l’ordre del dia. 
 
 
1. Aprovació actes núms. 02/2008 ordinària i 03/2008 extraordinària 
 
El secretari dóna compte de les actes números 02/2008 i 03/2008. 
 
La Sra. Morey Fernández no està d’acord amb la redacció de l’acta núm. 02/2008 pel 
que fa al punt de l’ordre del dia núm. 2, a la primera intervenció de la Sra. Roman 
Quetglas, on diu “recrimina que només es cobrís una petita part ..... “, hauria de recollir 
literalment el que es va dir.  Per altra banda, quan al punt de l’ordre del dia 4, 
intervenció segona del batle, tampoc recull exactament les paraules que es varen dir, i 
proposa que la redacció s’ajusti a la realitat que va succeir en el Ple. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Deixar damunt la taula l’aprovació de l’acta núm. 2/2008 celebrada el dia 4 de febrer de 
2008 i demanar al secretari de la corporació que consulti les cintes gravades del Ple. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda amb l’abstenció del Grup Municipal Socialista per no 
haver-hi assistit: 
 
Aprovar l’acta núm. 3/2008 extraordinària celebrada el passat dia 11 de febrer de 2008. 
  
 
2. Donant compte dels decrets aprovats durant el mes de gener de 2008 
 
El secretari dóna compte de les resolucions dictades per la batlia durant el mes de gener 
de 2008. 
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El Ple de l’Ajuntament queda assabentat del Llibre de les resolucions dictades per la 
batlia en el mes de gener de 2008, inscrites amb els números 0001/2008 al 00214/2008, 
ambdós inclosos. 
 
 
3. Donant compte dels expedients I, II i III de modificació de crèdits per 
transferència del Pressupost del Patronat Municipal d’Esports, 2007 
 
El secretari dóna compte dels expedients de modificació de crèdits per transferència del 
Pressupost del Patronat Municipal d’Esports de l’any 2007. 
 
La Sra. Febrer Gelabert explica els expedients de modificacions del Pressupost del 
Patronat Municipal d’Esports que es donen compte. 
 
El Sr. Castellano Gallardo demana perquè es dona compte ara una modificació aprovada 
el 12 de juny de 2007. 
 
La Sra. Febrer Gelabert contesta que són qüestions tècniques i que totes les partides 
corresponen a l’any 2007. 
 

I 
 

El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de la resolució de la Presidència del Patronat 
Municipal d’Esports de data 12 de juny de 2007 d’aprovació de la modificació de crèdit 
mitjançant transferència núm. I del pressupost del Patronat Municipal d’Esports, 2007, 
per un import total de 22.400,00 euros. 
 

II 
 

El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de la resolució de la Presidència del Patronat 
Municipal d’Esports de data 15 de novembre de 2007 d’aprovació de la modificació de 
crèdit mitjançant transferència núm. II del pressupost del Patronat Municipal d’Esports, 
2007, per un import total de 1.531,87 euros. 
 

III 
 

El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de la resolució de la Presidència del Patronat 
Municipal d’Esports de data 30 de desembre de 2007 d’aprovació de la modificació de 
crèdit mitjançant transferència núm. III del pressupost del Patronat Municipal d’Esports, 
2007, per un import total de 7.732,38 euros. 
 
 
4. Donant compte de l’expedient I i III de modificacions de crèdits de generació de 
crèdit per majors ingressos del Pressupost del Patronat Municipal d’Esports, 2007 
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El secretari dóna compte dels expedients de modificació de crèdits de generació de 
crèdit del Pressupost del Patronat Municipal d’Esports de l’any 2007. 

 
I 
 

El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de la resolució de la Presidència del Patronat 
Municipal d’Esports de data 19 de juliol de 2007 d’aprovació de la modificació de 
crèdit de generació de crèdit per majors ingressos número I del pressupost del Patronat 
Municipal d’Esports, 2007, per un import total de 220.000,00 euros. 
 

II 
 

El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de la resolució de la Presidència del Patronat 
Municipal d’Esports de data 23 de novembre de 2007 d’aprovació de la modificació de 
crèdit de generació de crèdit per majors ingressos número III del pressupost del Patronat 
Municipal d’Esports, 2007, per un import total de 60.000,00 euros. 
 
 
5. Donant compte de l’expedient I de modificació de crèdit per transferència del 
Pressupost de la Fundació Pública Antoni Maria Alcover, 2007 
 
El secretari dóna compte de l’expedient de modificació de crèdits per transferència del 
Pressupost de la Fundació Pública Antoni Maria Alcover de l’any 2007. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de la resolució de la Presidència de la Fundació 
Pública Antoni M. Alcover de data 9 d’octubre de 2007 d’aprovació de la modificació 
de crèdit mitjançant transferència número I del pressupost de la Fundació Pública 
Antoni M. Alcover, 2007, per un import total de 2.603,00 euros. 
 
 
6.  Donant compte de l’expedient I de modificació de crèdit de generació de crèdit 
per majors ingressos del Pressupost de la Fundació Pública Antoni Maria Alcover, 
2007 
 
El secretari dóna compte de l’expedient de modificació de crèdits de generació de crèdit 
per majors ingressos del Pressupost de la Fundació Pública Antoni Maria Alcover de 
l’any 2007. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de la resolució de la Presidència de la Fundació 
Pública Antoni M. Alcover de data 21 de novembre de 2007 d’aprovació de la 
modificació de crèdit de generació de crèdits per majors ingressos número I del 
pressupost de la Fundació Pública Antoni M. Alcover, 2007, per un import total de 
5.000,00 euros. 
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7. Donant compte de l’expedient de modificació de crèdit de generació de crèdit 
per majors ingressos del Pressupost de la Fundació Pública del Teatre Municipal 
de Manacor, 2007 
 
El secretari dóna compte de l’expedient de modificació de crèdits de generació de crèdit 
per majors ingressos del Pressupost de la Fundació Pública del Teatre Municipal de 
Manacor de l’any 2007. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de la resolució de la Presidència de la Fundació 
Pública del Teatre Municipal de Manacor de data 17 de desembre de 2007 d’aprovació 
de la modificació de crèdit de generació de crèdits per majors ingressos número II del 
pressupost de la Fundació Pública del Teatre Municipal de Manacor, per un import total 
de 1.071,00 euros. 
 
 
8. Donant compte de l’expedient de modificació de crèdit per transferència del 
Pressupost de l’Escola Municipal de Mallorquí, 2007 
 
El secretari dóna compte de l’expedient de modificació de crèdits per transferència del 
Pressupost de l’Escola Municipal de Mallorquí de l’any 2007. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de la resolució de la Presidència del Patronat 
de l’Escola Municipal de Mallorquí de data 30 de desembre de 2007 d’aprovació de la 
modificació de crèdit mitjançant transferència núm. I del pressupost del Patronat de 
l’Escola Municipal de Mallorquí, 2007, per un import total de 922,00 euros. 
 
 
9. Serveis Públics: aprovació del Pla d’Acció Anual 2008 de l’Agenda Local 21 de 
Manacor 
 
El secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Serveis Públics sobre 
aprovació del Pla d’Acció Anual 2008 de l’Agenda Local 21 de Manacor. 
 
El Sr. Rosselló Cerdà explica que es proposa aprovar el Pla d’Acció Anual 2008 de 
l’Agenda Local 21 de Manacor.  Destaca que el procés participatiu que s’ha realitzat per 
a l’elaboració d’aquest Pla on s’han fet reunions sectorials amb agents socials i 
empreses privades, s’han realitzat unes fitxes de seguiment de tot els projectes, es va 
convocar el fòrum ciutadà, etc.  Pel que fa al procediment del Pla d’Actuació 2008, 
afirma que està subdividit en quatre ordres de projectes, projectes de màxima prioritat, 
projectes molt prioritaris, projectes prioritaris i projectes menys prioritaris.   
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El Sr. Gayà Riera està d’acord que l’Agenda Local 21 és una eina de treball, on els 
ciutadans hi poden participar, però troba que no s’executen les propostes de l’Agenda 
Local 21 i dubta que hi hagi una intenció per dur-les a terme.  Demana un informe sobre 
el grau d’execució del Pla d’Acció de l’any 2007. 
 
La Sra. Morey Fernández coincideix amb el Sr. Gayà Riera i destaca per tant que el 
problema és si els projectes prevists en el Pla d’Acció es duen a terme o no. Demana al 
regidor delegat de Serveis si creu que es compliran els objectius de l’Agenda Local 21. 
 
El Sr. Rosselló Cerdà contesta que és desitjable que s’executin tots els projectes, però 
que, en tot cas, es compliran en funció de les possibilitats reals i econòmiques. 
 
El Sr. Grimalt Vert dubta que el delegat de Serveis vulgui dur a terme els projectes 
prevists a l’Agenda Local 21, ja que molts l’Ajuntament no els executa;  posa per 
exemple l’assumpte d’instal·lar tarifes progressives en el consum d’aigua, que no 
costaria cap dobler a l’Ajuntament de Manacor i, en canvi, no hi ha una voluntat política 
d’aplicar-lo.  
 
El Sr. Rosselló Cerdà contesta al Sr. Grimalt Vert que la possibilitat d’aplicar tarifes 
progressives al consum d’aigua s’està estudiant en el seu departament.  Finalment 
manifesta que és impossible aconseguir l’execució de tots els projectes proposats. 
 
El Sr. Grimalt Vert replica al Sr. Rosselló Cerdà dient que l’Ajuntament quan aprova un 
pla d’acció és per dur-lo a terme.  
 
El Sr. Rosselló Cerdà insisteix que l’execució del Pla d’Acció de l’Agenda Local 21 es 
farà en funció de les possibilitats reals de l’Ajuntament. 
 
El batle indica que l’Ajuntament de Manacor presta el servei d’aigua a través de 
concessions administratives i no té molt clar que es puguin modificar les condicions 
contractuals.  Recorda que l’empresa concessionària de l’aigua de Manacor ha demanat 
reiterades vegades un increment de les tarifes d’aigua.  Està d’acord que el Govern de 
les Illes Balears aprovi unes tarifes per consum d’aigua iguals per tots els municipis.  
Finalment fa esment que l’Agenda Local 21 s’ha elaborat sense cap estudi econòmic 
financer i que la intenció de l’equip de govern és poder realitzar totes les actuacions 
previstes. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Aprovar el Pla d’Acció Anual 2008 de l’Agenda Local 21 de Manacor, el qual 
contempla l’actualització del Pla d’Acció Anual 2007 aprovat pel Ple de l’Ajuntament 
el 7 de maig de 2007, a més dels corresponents plans de participació, actuació i 
seguiment de cara a l’any 2008. 
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10. Consell d’Administració de l’Empresa de Serveis del Municipi de Manacor SA: 
modificació de tarifes dels aparcaments subterranis. 
 
El secretari llegeix la proposta del Consell d’Administració de l’Empresa de Serveis del 
Municipi de Manacor sobre modificació de les tarifes dels aparcaments subterranis. 
 
El Sr. Rosselló Cerdà explica les modificacions de les tarifes dels aparcaments 
proposades. 
 
La Sra. Julve Caldentey està d’acord amb la proposta perquè s’ajusta a la Llei, però fa 
present que el seu grup polític va denunciar, a través de mitjans de comunicació, que 
l’Ajuntament estava incomplint la legalitat en el cobrament de les tarifes dels 
aparcaments de forma que l’Ajuntament cobrava més als usuaris. 
 
El Sr. Rosselló Cerdà contesta a la Sra. Julve Caldentey que quan es va fer la denúncia 
el Consell d’Administració ja havia aprovat les tarifes, i critica que el representat 
d’ALM-UM no assistís al Consell d’Administració. 
 
La Sra. Julve Caldentey pensa que va ser arran de la denúncia feta pel seu grup polític 
quan l’equip de govern ha volgut regularitzar les tarifes que cobrava, ja que aquestes 
eren il·legals.  Per altra banda diu que el seu representant no va poder assistir.  Per 
acabar, indica que l’Ajuntament ha tardat més de dos anys en ajustar-se a la Llei. 
 
El Sr. Rosselló Cerdà creu que la Sra. Julve Caldentey vol confondre a la gent perquè 
quan es va presentar la denúncia el Consell d’Administració ja havia aprovat la 
modificació de les tarifes. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Modificar les tarifes dels aparcaments subterranis de la plaça Jordi Caldentey, plaça 
Sant Jaume de Manacor i de la plaça s’Aljub de Porto Cristo, aprovades pel Ple de 
l’Ajuntament en sessió 19/2004 de 13 de setembre de 2004, a l’objecte d’adaptar-les a 
la Llei 44/2006, de 29 de desembre de 2006, amb les següents quanties: 
 

• Per l’aparcament de vehicles en rotació 
- Entre el primer minut i el minut 60 es cobrarà a raó de 0,021666667 euros,  

per minut utilitzat. 
- Els minuts addicionals es cobrarà a 0,006666667 euros per minut. 
- De l’import resultant es farà el redondeix a la baixa, per tal de que l’import a 

pagar sigui un múltiple exacte de la moneda de 5 cèntims. 
 

• Per abonaments mensuals es mantindrà igual que fins ara, o sia: 
- A la plaça Jordi Caldentey: 50 euros mensuals 
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- A la plaça Sant Jaume: 25 euros mensuals 
 
Aquests preus ja inclouen els imposts corresponents.  
 
 
11. Consell d’Administració de l’Empresa de Serveis del Municipi de Manacor SA: 
aprovació inicial de la modificació de l’ordenança municipal reguladora 
d’aparcaments i trànsit de vehicles en vies urbanes del terme municipal de Manacor 
 
El secretari llegeix la proposta del Consell d’Administració de l’Empresa de Serveis del 
Municipi de Manacor SA sobre aprovació inicial de la modificació de l’ordenança 
municipal reguladora d’aparcaments i trànsit de vehicles en vies urbanes del terme 
municipal de Manacor. 
 
El Sr. Llodrà Gayà demana si la modificació que es proposa no estava prevista a 
l’ordenança fiscal. 
 
El Sr. Rosselló Cerdà li contesta que efectivament ja estava prevista a l’ordenança 
fiscal, però que ara es modifica l’ordenança reguladora d’aparcaments perquè no hi hagi 
discrepàncies. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
1r. Aprovar inicialment la modificació de l’art. 9 de l’ordenança municipal reguladora 
d’aparcaments i trànsit de vehicles en vies urbanes del terme municipal de Manacor, 
amb el següent text, que s’incorporarà al text de l’esmentada ordenança: 
 

“ El temps màxim de permanència en un aparcament de les zones regulades serà: 
a. Manacor: fins a 100 minuts, havent de canviar el vehicle de lloc. 
b. Porto Cristo: fins a 150 minuts, havent de canviar el vehicle de lloc” 

 
2n. Exposar a informació pública per un termini de 30 dies hàbils, l’acord d’aprovació 
inicial mitjançant la seva publicació al BOIB i, transcorregut el termini d’exposició 
pública sense haver-se interposat reclamacions, donar per aprovada definitivament, de 
forma automàtica, l’esmentada modificació. 
 
3r. Donar audiència, paral·lelament a la publicació, a les associacions de veïns i defensa 
a les persones consumidores i usuàries establertes en el seu àmbit territorial que estiguin 
inscrites en el registre municipal d’associacions veïnals, les finalitats de les quals 
guardin relació directa amb l’objecte de la disposició, segons relació que consta a 
l’expedient. 
 
 



 11

12. Proposta de resolució del Grup Municipal Socialista sobre auditoria per tal de 
determinar la legalitat en la gestió dels doblers públics 
 
El secretari dóna compte de la moció del Grup Municipal Socialista de 3 de desembre de 
2007 (RGE 16250 de 07.des.2007) sobre auditoria per tal de determinar la legalitat en la 
gestió dels doblers públics, que té la redacció següent: 

 
“Atès que l’equip de govern PP-AIPC de l’Ajuntament de Manacor fa un ús reiterat i sistemàtic d’un 
procediment irregular en la contractació de serveis i pagament de factures i atès que en la present 
legislatura, des del mes de setembre fins al mes de desembre, s’ha superat el límit d’un milió 
d’euros,  
 
el Grup Municipal socialista presenta la següent proposta d’acord: 
 
Que l’Ajuntament de Manacor encarregui una auditoria per tal de determinar la legalitat en la gestió 
dels doblers públics. 
 
Manacor, 3 de desembre de 2007.  Signat: Júlia Roman Quetglas, Portaveu del Grup Municipal 
Socialista”. 
 

 
El batle demana al secretari en quin moment del debat es trobava aquesta proposta en el 
passat ple. 
 
El secretari contesta que havien fixat les postures els grups de l’oposició. 
  
El Sr. Bosch Lliteras destaca que l’antecedent de la moció es justifica que s’han 
reconegut més d’un milió d’euros extrajudicialment i, respecte a aquesta qüestió, 
l’equip de govern ha donat totes les explicacions amb tots els informes tècnics 
corresponents.  Afirma que l’equip de govern controla exhaustivament els pressupostos 
de la corporació, i aquest control intern es realitza per funcionaris d’habilitació de 
caràcter nacional, el secretari i la interventora, i, a més, pel tresorer de la corporació.  
Insisteix que, a més d’aquest control intern, hi ha un altre control extern de la 
Sindicatura de Comptes. En conseqüència, creu, que la proposta presentada és totalment 
subjectiva. 
 
La Sra. Roman Quetglas agraeix el suport dels grups municipals d’ALM-UM i PSM-
Esquerra-Verds, però l’Ajuntament hauria d’explicar per quina raó d’un pressupost de 
trenta-sis milions d’euros només dedica un milió d’euros a inversió.  Critica que 
l’Ajuntament, de forma constant, aprovi factures sense contractes o realitzi 
modificacions de projectes sense seguir el procediment.   Destaca que aquesta auditoria 
proposada no té una connotació política sinó que serveix per conèixer la situació real de 
l’Ajuntament, ja que s’han comprovat irregularitats en alguns ajuntaments governats pel 
PP, com és el cas de Sineu, o en diverses factures que es varen presentar a l’actual 
Govern de les Illes Balears.  A més, considera necessària l’auditoria perquè hi ha moltes 
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partides destinades a despeses diverses que s’han de controlar.  Finalment creu que si 
l’equip de govern no té res a amagar, s’hauria de sotmetre a una auditoria. 
 
El Sr. Llodrà Gayà està totalment en desacord amb l’ús reiterat del procediment de 
reconeixement extrajudicial utilitzat per l’equip de govern per aprovar factures i 
despeses de l’Ajuntament.  Estima que si l’equip de govern es troba tan segur que les 
coses se fan ben fetes, no hauria de tenir poc que es fes una auditoria.   Fa esment que 
cada vegada que hi ha un reconeixement extrajudicial hi ha un informe d’un alt 
funcionari d’aquest Ajuntament que desaconsella aquest procediment.  Finalment afirma 
que aquesta proposta té una clara intencionalitat política, com és la pròpia activitat de 
l’Ajuntament. 
 
El Sr. Grimalt Vert dóna el seu suport a la moció presentada pel Grup Municipal 
Socialista perquè des de fa quatre anys s’aproven despeses incomplint la Llei de 
contractes de les administracions públiques.  Recalca, a més, que els funcionaris 
adverteixen de la irregularitat d’aquest procediment.   Creu que el reconeixement 
extrajudicial només es podria admetre en casos extraordinaris.   Apunta que negar-se a 
realitzar una auditoria implica que hi ha coses que l’equip de govern vol amagar. 
 
El Sr. Bosch Lliteras contesta que el control intern de legalitat s’efectua pels habilitats 
de caràcter nacional i l’extern pel Tribunal de Comptes, i, de moment, ningú d’aquests 
òrgans han demanat que es faci una auditoria.  Destaca que el primer interessat en el 
control és l’equip de govern, i que tots els expedients de reconeixement extrajudicial 
estan informats pels tècnics i juristes de l’Ajuntament.  Posa de relleu que l’Ajuntament 
no té res a amagar, però no es pot equipar a una societat anònima perquè l’Ajuntament 
té molts de controls. 
 
La Sra. Roman Quetglas està d’acord que la proposta té una intencionalitat política, 
però que és totalment necessària i urgent;  no dubta de la feina dels tècnics però estima 
que els comptes de la corporació no acaben de quadrar. 
 
Sotmesa a votació, resulten nou vots a favor (Grup Municipal Socialista, ALM-UM i 
PSM-Esquerra-Verds) i dotze vots en contra (PP i AIPC), per la qual cosa queda 
rebutjada. 
 
 
13. Proposta de resolució del grup municipal PSM-Esquerra-Verds per iniciar la 
cessió dels terrenys situats al passeig Ferrocarril per a la construcció d’una nova 
escola. 
 
El secretari llegeix la proposta de resolució del grup municipal PSM-Esquerra-Verds  
presentada en data 18 de gener de 2008, amb el número 836 del RGE, sobre iniciar la 
cessió dels terrenys situats al passeig Ferrocarril per a la construcció d’una nova escola, 
que té la següent redacció: 
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“El grup municipal PSM Esquerra Verds presenta al ple de l’Ajuntament la següent 
 
MOCIÓ 
 
Davant la mancança de places escolars i amb la necessitat d’iniciar el procés de la construcció d’una 
nova escola de forma urgent i contant que l’Ajuntament és propietari d’uns terrenys que creim que 
són adequats, volem adoptar el següent: 
 
ACORD 
 
Iniciar de forma immediata la cessió per part d’aquest Ajuntament dels terrenys situats al Passeig 
Ferrocarril, al polígon 1-19, propietat de l’Ajuntament de Manacor, amb una extensió de 0,82 Ha., 
suficient per les exigències que demana la Conselleria d’Educació per a la construcció d’una nova es 
cola. 
 
Sebastià Gayà Riera.  Manacor, 18 de gener de 2008”. 

 
El Sr. Gayà Riera afirma que és evident que tant a Manacor com a Porto Cristo 
manquen escoles i és precís donar una ràpida solució al problema com a conseqüència 
del ràpid increment de la població de Manacor. Indica que a principis de novembre 
varen demanar a l’Ajuntament informació sobre els solars que disposava l’Ajuntament i 
fa uns vint dies varen rebre una notificació on constava que l’Ajuntament tenia la 
propietat d’un solar de 9.000 metres en el Molí d’en Beió, si bé tot el solar no podia 
destinar-se a l’escola.  Recorda que en el pressupost del 2008 no hi ha cap partida per 
adquirir terrenys per destinar-los a la construcció d’escoles;  així mateix fa esment que a 
l’any 2006 es va demanar crear una partida per a l’adquisició de terrenys.    Demana 
expressament a la Sra. Mercant, a la Sra. Febrer i al Sr. Mesquida que votin a favor 
d’aquesta proposta.  Posa de relleu que els ciutadans de Manacor no volen esperar més 
perquè es construeixi una escola a Manacor.  
 
La Sra. Roman Quetglas està totalment d’acord amb la proposta i critica que l’any 2006 
el PP i AIPC dotassin una partida de 300 mil euros per a la compra d’un solar per a una 
escola i no s’adquirís.  Recorda a tots que des de fa quatre anys és urgent l’adquisició 
d’un solar per cedir-lo a la Conselleria d’Educació, però no s’ha fet res al respecte, i 
acusa a l’equip de govern de no tenir la intenció de fer una escola. 
 
La Sra. Julve Caldentey també està d’acord amb la proposta i insisteix que des de fa 
quatre anys Manacor necessita una escola de primària.  Recrimina a l’equip de govern 
de no tenir cap interès en la matèria educativa, i que només tinguessin cura d’adquirir 
terrenys no tan necessaris com per a exemple l’edifici Can Bauzà.   Apunta que 
anualment s’incorporen al sistema educatiu de Manacor més de 200 nins;  aquest 
creixement, fruit de la immigració, havia d’haver-se planificat tal com havia demanat el 
seu grup.  Acusa a l’equip de govern que després de cinc anys no hagi fet res al respecte 
i que el seu grup ja va fer una proposta de construir una escola en el solar que ara 
proposa el PSM-Esquerra-Verds, però que va ser rebutjada per l’equip de govern, cosa 
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que de no haver succeït ara ja estaria inaugurada.   Demana a l’equip de govern que si 
creuen en la política educativa cedeixin aquests terrenys a la Conselleria. 
 
El Sr. Amer Artigues estima que el grup de l’oposició no han de fer demagògia sobre 
aquest assumpte.  Diu que és veritat que Manacor necessita urgentment una nova escola, 
però recorda que no és certa l’afirmació que no s’hagi fet res, ja que a Porto Cristo es va 
construir un institut, es va ampliar una nova línia al col·legi Jaume Vidal i ara, 
properament, s’iniciaran les obres de l’IES de son Fangos.  Per altra banda, anuncia, que 
demà a les 9.00 hores hi ha una reunió al Consell Insular per resoldre la modificació 
puntual de les Normes Subsidiàries que permetran la qualificació d’uns terrenys com a 
zona escolar i que facilitarà, posteriorment, la cessió d’aquest solar a la Conselleria.   
Assenyala que és molt difícil trobar un sòl d’equipament de 8.100 m2.  Afirma que la 
proposta del PSM no és correcta, ja que tots els terrenys no estan a disposició de 
l’Ajuntament i, a més, requeriria una modificació de les Normes.  Convida a tots a 
explicar-los totes les passes que l’Ajuntament ha fet fins ara. 
 
El Sr. Mesquida Ferrando, per al·lusions, contesta al Sr. Gayà Riera que l’Ajuntament 
ha fet molta feina per aconseguir uns terrenys escolars, i afirma que l’educació i la 
justícia són els dos pilars fonamentals del sistema actual.  Creu que s’ha d’esperar, al 
menys, 24 hores per saber si el Consell Insular informarà favorablement la modificació 
de les Normes Subsidiàries que permetrà la construcció d’una escola. 
 
El batle explica que avui el debat no és si es vol una escola o no, sinó l’avantatge o el 
desavantatge de la proposta que és objecte d’examen.  Considera que no són certes les 
afirmacions vessades sobre que l’Ajuntament de Manacor no ha fet res en matèria 
educativa i recorda a tots que durant la passada legislatura es va construir l’institut de 
Porto Cristo, es va crear una segona línia al col·legi Jaume Vidal, es varen fer reformes 
a l’Institut Mossèn Alcover i ara, d’aquí poc temps, s’iniciaran les obres de l’Institut de 
son Fangos.  Està totalment d’acord en que es faci una escola a Manacor, però recrimina 
a l’oposició d’actuar en demagògia, ja que la proposta presentada no és viable segons 
l’arquitecte municipal Sr. Joan Pascual, perquè la superfície del solar és de 6.500 m2 i, a 
més, faltaria una modificació de Normes que afectaria a una zona verda que requereix 
una tramitació molt complexa.  Fa esment que ara s’està pendent del dictamen de la 
Ponència Tècnica de la Comissió Insular d’Urbanisme que es reunirà demà, però que, 
malgrat hi hagi rumors que serà desfavorable, al TAG de l’Ajuntament de Manacor el 
Consell Insular no li ha donat cap tipus d’informació. Afirma que el conveni urbanístic 
per adquirir l’escola a més afecta a uns terrenys del passeig Ferrocarril que 
l’Ajuntament ha d’indemnitzar en virtut d’una sentència judicial.    Mostra la seva 
preocupació pel projecte de llei del Govern per construir habitatges de protecció oficial 
en sòl rústic i que, en canvi, no tengui sensibilitat per fer una escola o altres 
equipaments necessaris per als municipis. Explica que avui matí s’ha reunit amb els 
representants de les APAS i els ha dit que la proposta que és objecte de debat no és 
viable i que la solució més ràpida per a la cessió és la que ha optat l’equip de govern en 
la modificació de les Normes Subsidiàries.  Insisteix que la inviabilitat de la proposta 
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del Sr. Gayà no és política sinó tècnica.  Finalment, indica que quedaria molt 
decepcionat si demà no anés bé la modificació de les Normes Subsidiàries. 
 
El Sr. Gayà Riera dubta d’algunes de les afirmacions realitzades pel Sr. batle i li 
recrimina que hagi posat a la seva boca paraules que en cap moment les ha dit.   Creu 
que en el solar proposat està permès l’ús dedicat a ensenyament i que només falten 
1.500 m2 per disposar de la superfície necessària;  a més, per construir aquests terrenys 
es podria expropiar.   Recorda que el conveni urbanístic que permetrà l’adquisició dels 
terrenys de l’escola no s’aprovarà fins que no s’aprovi el Pla General i insisteix que la 
forma més ràpida perquè Manacor tengui una escola és cedir els terrenys d’en Molí d’en 
Beió. 
 
La Sra. Roman Quetglas manifesta que els arguments de l’equip de govern no els 
convencen i creu que és urgent aquesta cessió de terrenys, la qual cosa no és demagògia. 
Proposa que pugui fer-se la tramitació simultània de les dues modificacions i que els 
terrenys que falten en el solar de Ca’n Beió s’expropiïn.   
 
La Sra. Julve Caldentey està en desacord en les acusacions vessades d’actuar de forma 
demagògica perquè l’únic que pretén el seu grup polític és donar una solució al 
problema de la manca d’escoles a Manacor, i si manca superfície per reunir els 8.200 
metres que l’Ajuntament expropiï.   Finalment prega a l’equip de govern que tengui 
interès en fer escoles. 
 
El Sr. Amer Artigues acusa a la Sra. Julve Caldentey de demagoga i sorda.  Insisteix 
que l’Ajuntament de Manacor va optar per l’opció de qualificar uns terrenys com a zona 
escolar i creu que és la millor opció.  Recalca que la proposta presentada pel Sr. Gayà 
Riera no és viable perquè no es tenen els metres suficients per fer una escola i, a més a 
més, el procediment per poder executar una escola en aquests terrenys proposats seria 
molt més llarg que l’opció de l’equip de govern. 
 
El batle insisteix que la proposta del Sr. Gayà Riera no és viable i que la més ràpida per 
obtenir els terrenys i cedir-los a la Conselleria és la que ha optat l’equip de govern. 
 
Incorporació –Ple 09.2008:  Redacció literal:  
 
Tercera intervenció Sr. Gayà Riera: 

 “Jo hi ha coses que no les entendre mai, com és possible lo que vostè tenen 
classificat en aquestes Normes Subsidiàries són 8.200 m, 8.200 metros són 
suficients per fer una escola, en 8.000 se conformen, eh  com me explica que 
sigui més difícil comprar 1.500 metros que 10.000 (aplaudiments).   A mi no me 
quadra.   Com és que no és possible fer o acabar d’adquirir aquest terreny, com 
és que no és possible. No sé, si me hagués dit un argument, em anat a xarrar amb 
el propietari i està farruco i no el vol vendre de cap manera, no m’ha dit, a lo 
millor és vera. Però, no ho sé. Han anat a xarrar amb el propietari?     Eh, bé.  
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Però aquest no és el motiu que l’altre sigui més ràpid.   Un terreny que ja està 
classificat d’equipament escolar davant un que, a dies d’avui, és rústic, perquè 
està en tramitació el canvi de normes, a dia d’avui és rústic. Eh. No, no, per 
favor, Sr. secretari, miam,  li puc demanar al senyor secretari que m’aclareixi 
això, que un canvi de normes de 10, de dia 3 d’abril del 2006 de què està 
classificat aquest terreny?  Això també hi entra.  No, el canvi de normes està fet.   
Arribaré a pensar que també som beneït   No ho sé, perquè me’n faig anar jo a 
l’arquitecte municipal i m’ha va dir no! aquest canvi de normes està fet i està 
aprovat del 3 d’abril del 2006.  Està fet i aprovat, en aquests moments, en 
aquests terrenys s’hi pot construir una escola.  Una altra història és que siguin 
nostros o que no ho siguin.  En aquests terrenys si pot construir una escola.  Mos 
falten 1.500 metros que són d’un altre propietari. És vera.  Tenen raó amb això.  
Però els podem comprar, eh, (aplaudiments).    Que l’altre terreny a lo millor és 
més apropiat pels accessos, és possible, però no és nostro.    Ara tenim, li posaré 
exemples d’escoles:  es Canyar, surt a una via ràpida;   Simó Ballester, surt a una 
via ràpida; la Puresa, la majoria dels al·lots han de creuar una via ràpida, 
l’avinguda des Torrent;  s’Institut de Porto Cristo, dues carreteres i una via 
ràpida;  el nou institut de son Fangos, dues carreteres i desprès una via ràpida.     
És vera que no està be una escola devora una via ràpida, però és que hi ha la 
gran majoria. Di, no la farem a lo millor en mig del poble perquè no tenim 
terrenys, però aquí per ara ja tenim 7.000 metres, però si vostès volen comprar, 
tenen la voluntat de comprar 1.500 més ja tenin els terrenys sencers.    Eh, ara 
que no els vol vendre el propietari, li expropiam, lo que ha dit la Sra. Roman, 
aquí expropiam per fer carreteres, però no podem expropiar per un servei bàsic 
com és el de l’educació.  I si no me volem recolzar la nostra moció 
(aplaudiments), vostès mateixos. (aplaudiments). 

 
Tercera intervenció del Sr. batle: 

“No, vostè tanca el torn, és dir, jo simplement lo que creu que tots aquests 
arguments i les preguntes que ha fet al secretari si vol, jo crec que la propera 
comissió d’Urbanisme creu que els podem aclarir.  Noltros si li podem dir que el 
tècnic Sr. Pascual avui dematí ens ha dit que no, i no l’ha dit davant el Sr. Amer 
i davant jo, sinó que l’ha dit davant totes les APIMAS de Manacor.  Que la seva 
versió pues pot ser errònia, ho podem comprovar.  Jo crec que l’hem de 
comprovar.   Comprovaren a la propera comissió d’Urbanisme, el Sr. Amer jo 
crec que es compromet a dur-ho i ho comprovarem, és a dir, sense cap problema.  
Eh.. si li pareix, no li duc puc dir res més. 

 
Quarta intervenció del Sr. Gayà Riera: 

No, no, bueno, ara ho votarem, jo la vull votar, així de clar.  Ho noltros la volem 
votar.  Ara m’ha fet pensar, vostè ha cridat a les APIMAS per reunir-se amb 
vostè?  Aquesta moció la farem presentar a mitjan gener i a noltros mai ens ha 
cridat per aclarir-ho.  Si sabia vostè que noltros anavem malament, ens ho 
pogués pogut dir.  Jo hi puc anar directament a Urbanisme.  No hi ha cap 
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problema.  Però, si el seu interès era aquest quan la gent del poble li preocupa 
vostè els crida, però quan l’oposició li preocupa no mos crida.   És igual, jo .... 

 
Quarta intervenció del Sr. Batle: 

No, ... -Sr. Gayà (aplaudiments) les APIMAS, perquè les APIMAS se feiem 
ressó de les seves paraules i pensava que les APIMAS havien fet un escrit en 
base a lo que vostè deia,  i a mi me varen dir que això no era possible, per lo tant 
havien fet una argumentació que tècnicament, que tècnicament no era correcta, 
jo simplement lo que he volgut ha estat informar tècnicament a les APIMAS de 
que lo deien no era del tot correcte.  Ha estat lo únic que fet avui dematí i creu 
que estic en el dret, en aquest cas, i més jo vaig parlar amb elles aquest 
divendres, i m’ha varen dir que ens pareix molt bé que dilluns mos veguem i 
avui ens hem vist i els hem explicat.  Precisament els qui els ho ha explicat, a 
part del Sr. Bernat Amer que és el responsable d’Urbanisme, i jo com a batle a 
qui anava dirigida aquesta carta, a més una carta dirigida cap a jo, ha estat el Sr. 
Joan Pascual. És dir, les APIMAS no tenen accés diàriament, és dir, en aquest 
cas, al tècnic d’Urbanisme, vosté, és dir, les vegades que vol sap que va a 
Urbanisme i fa les preguntes que vol a l’arquitecte, i jo per deferència en aquest 
cas a les persones que havien fet un escrit, iniciat un escrit convinçuts que allò 
era possible he pensat oportú pues que els havia de reunir i donar-les les 
explicacions oportunes, això ho he fet, no ha estat ni per despreci a vostè ni cap 
en el seu grup, ni que no mi importi el que vosté entri a dir, vostè i jo tenin 
l’oportunitat de debatre avui en aquest plenari aquesta moció, en canvi les 
APIMAS no tenien aquesta oportunitat. 

 
Cinquena intervenció del Sr. Gayà Riera: 

“Bé, eh, ja per acabar del tot, noltros pensam que aquesta moció és una moció, 
és com una declaració de voluntats. Noltros pensam que la voluntat de fer 
l’escola aviat o fer-la torbar més està aprovant aquesta moció o rebutjant-la.  
Noltros demanam que l’aprovin, i la gent els hi agraira. Això li assegur 
(aplaudiments)” 

 
Cinquena intervenció del Sr. batle: 
 Podríem passar a votació la moció”. 
 
Passada a votació, resulten nou vots a favor (ALM-UM, Grup Municipal Socialista i 
PSM-Esquerra-Verds) i dotze vots en contra (PP i AIPC), per la qual cosa resulta 
rebutjada. 
 
 
14. Proposta de resolució de grup municipal PSM-Esquerra-Verds per a l’adhesió de 
l’Ajuntament de Manacor a l’any Jaume I 
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El secretari llegeix la proposta de resolució del grup municipal PSM-Esquerra-Verds per a 
l’adhesió de l’Ajuntament de Manacor a l’any Jaume I de data 4 de febrer de 2008 (RGE 
de 5.feb.2008 amb el número 1729), del següent tenor literal: 
 

“Moció per a l’adhesió de l’Ajuntament de Manacor a l’any Jaume I 
 
El passat dia 2 de febrer va fer vuit-cents anys del naixement del rei Jaume I. Diverses institucions 
d’arreu del país que fundà reten homenatge a la seva figura i empresa en matiu de l’efemèride.  
Davant una mostra de consens tan gran, que ha ajuntat en un mateix propòsit entitats tan diferents 
d’arreu de la nació catalana com l’Ajuntament de València, el Consell de Mallorca o el Departament 
dels Pirineus Orientals, entre d’altres, des del Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds creim que 
l’Ajuntament de Manacor s’ha d’adherir als actes de l’any Jaume I i, en la mesura del possible, 
organitzar-ne algun. 
 
Per això, el nostre Grup Municipal proposa a l’Ajuntament en Ple que aprovi els següents acords: 
 
1. L’Ajuntament de Manacor, conscient de la importància cabdal de la figura i obra del rei en Jaume 
per a la nostra història, s’adhereix als actes commemoratius i divulgatius emmarcats dins l’any 
Jaume I en motiu dels vuit-cents anys del seu naixement. 
 
2.  L’Ajuntament de Manacor participarà de manera activa en la celebració de l’any Jaume I 
organitzant algun acte commemoratiu o divulgatiu que estigui a l’alçada del nostre municipi. 
 
Manacor, 4 de febrer de 2008. Joan Llodrà Gayà. Portaveu suplent del Grup Municipal PSM-
Esquerra-Verds”. 

 
El Sr. Llodrà Gayà creu que s’hauria d’haver estudiat la moció a una comissió 
informativa de Cultura però que des de fa dos mesos no s’ha reunida, creu que és un 
acord simbòlic que s’ha pres per moltes ciutats dels països catalans, i malgrat sigui un 
poc contradictòria amb la seva ideologia republicana s’hauria d’aprovar per la 
importància que va tenir Jaume I. 
 
La Sra. Roman Quetglas està totalment d’acord amb la proposta i aporta que es podria 
fer qualque curs sobre aquesta commemoració a l’Escola de Mallorquí. 
 
La Sra. Julve Caldentey s’adhereix a la proposta. 
 
La Sra. Febrer Gelabert explica que en el mes de gener no es va reunir la comissió de 
Cultura, però sí en els mesos de desembre i de febrer.   Està d’acord amb la proposta i 
explica que hi ha la previsió d’un petit projecte commemoratiu perquè es puguin fer 
dues o tres conferències sobre la figura d’en Jaume I. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
1. L’Ajuntament de Manacor, conscient de la importància cabdal de la figura i obra del rei 
en Jaume per a la nostra història, s’adhereix als actes commemoratius i divulgatius 
emmarcats dins l’any Jaume I en motiu dels vuit-cents anys del seu naixement. 
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2.  L’Ajuntament de Manacor participarà de manera activa en la celebració de l’any Jaume 
I organitzant algun acte commemoratiu o divulgatiu que estigui a l’alçada del nostre 
municipi. 
 
 
15. Proposta de resolució del grup municipal PSM-Esquerra-Verds per a la promoció 
de l’aparcament de la plaça de Sant Jaume 
 
El secretari llegeix la proposta de resolució del grup municipal PSM-Esquerra-Verds de 
data 5 de febrer de 2007, amb RGE 1730, per a la promoció de l’aparcament de la plaça de 
Sant Jaume, que té la següent redacció: 
 

“Moció per a la promoció de l’aparcament de la plaça de Sant Jaume. 
 
El pressupost de la SAM preveu que l’any 2008 l’aparcament soterrat de la plaça de Sant Jaume 
ingressi un total de 25.500 euros.  Això suposa una previsió d’aproximadament 6 euros de recaptació 
per cada hora de tenir obert (i això tenint en compte els abonaments).  És evident, doncs, que una 
instal·lació com aquesta no pot estar tan infrautilitzada. 
 
Donat que qualsevol Pla de Mobilitat que es pugui fer al municipi ha d’intentar que la gent circuli 
pel centre de Manacor a peu, es fa necessària la utilització d’aparcaments dissuassoris al voltant de 
les zones de vianants.  L’aparcament de la plaça de Sant Jaume, per la seva ubicació entre el centre i 
l’estació del tren, potencialment té moltes possibilitats per tal de fomentar que es circuli a peu pel 
centre de Manacor. 
 
Donada per una banda la infrautilització de la instal·lació i per l’altra la necessitat de fomentar la 
circulació a peu pel centre de Manacor el nostre Grup Municipal creu convenient aplicar de manera 
urgent mesures concretes de promoció de l’aparcament de la plaça de Sant Jaume. 
 
Per això mateix, el Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds presentat per a la seva aprovació al Ple de 
Ajuntament el següent acord: 
 
L’Ajuntament de Manacor, ja sigui en l’exercici de les seves competències o instant la SAM a fer-
ho, i conscient de la necessitat de promocionar l’aparcament de la plaça de Sant Jaume, el comerç a 
la zona i la circulació a peu, acorda que la primera hora d’utilització sigui gratuïta i aplicar les tarifes 
vigents a partir dels seixanta minuts d’utilització. 
 
Manacor, 5 de febrer de 2008.  Joan Llodrà Gayà.  Portaveu suplent del Grup Municipal PSM-
Esquerra-Verds”. 

 
 
El Sr. Llodrà Gayà destaca la necessitat de potenciar l’ús d’aquest aparcament, ja que la 
recaptació de l’aparcament és totalment insuficient. 
 
La Sra. Roman Quetglas demana al Sr. Llodrà si acceptaria unes esmenes a la seva 
proposta. 
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El batle demana al secretari si és possible fer aquesta esmena i si fa falta acord unànime 
de tots els grups polítics. 
 
El secretari contesta que aquest Ajuntament aplica per analogia el Reglament del 
Parlament de les Illes Balears i quan es tracta d’aquest tipus de propostes el proponent 
és el que pot acceptar o no l’esmena, en aquest sentit s’ha pronunciat altres vegades 
l’Ajuntament. 
 
El Sr. Amer Artigues considera que aquesta proposta correspon estudiar-la al Consell 
d’Administració de la SAM i no al Plenari. 
 
El Sr. Llodrà Gayà accepta l’apartat primer i segon de l’esmena demanada per la Sra. 
Roman Quetglas. 
 
El Sr. García Boza està d’acord perquè és una manera d’augmentar l’ús i d’evitar el 
vandalisme als aparcaments. 
 
El Sr. Rosselló Cerdà considera que aquests debats s’haurien de fer en el Consell 
d’Administració de la SAM i que sempre ha estat obert a totes les propostes que s’han 
presentat, però creu que la proposta presentada no és viable; a més a més, considera que 
podria provocar més circulació i més trànsit. 
 
 
El president aixeca la sessió, de la qual estenc aquesta acta, en paper numerat pel Govern 
de les Illes Balears números 0356981 al 0357000, ambdós inclosos. 
 
 
El secretari general     El batle president 
 
 
 
Antoni Benlloch Ramada    Antoni Pastor Cabrer 
 
 
 
 
 


